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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen szakmai szempontokat vesz figyelembe és 
hogyan biztosítja a pontosságot a Miniszterelnökség?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

„Az egész államigazgatáson átmehetett egy idióta álhír” – ilyen és ehhez hasonló címekkel 
foglalták össze a médiumok a minisztériuma által a „Mi az oka a Budapestet elárasztó bűznek?” 
című kérdésemre adott válaszát. Ennek oka az volt, hogy a válaszában olyan céget jelölt meg az 
államtitkára a bűz forrásául, amely valójában nem létezett.

Ez pedig a válaszadáskor nem volt titok, hiszen már augusztus első felében születtek híradások 
arról, hogy az ön államtitkára által jegyzett válaszban megadott cég nem létezik. Ezen híradások és 
az ön válasza között közel egy hónap telt el. A helyzetet fokozza, hogy még augusztus elején 
megkereste Óbarok polgármesterét a Fejér Megyei Kormányhivatal főigazgatója és konkrétan 
rákérdezett az Óbaroki Kerti Vasút Kft.-re, amelyről Óbarok polgármestere határozottan azt 
nyilatkozta, hogy az adott cég nem létezik.

Ez utóbbi tény azért lényeges, mivel az államtitkára által jegyzett válasz szerint a Fejér Megyei 
Kormányhivatal munkatársait is bevonták a vizsgálat lefolytatásába, akik tisztában voltak azzal, 
hogy a cég nem létezik. Ez önmagában kérdésessé teszi azt, hogy egyáltalán folytattak-e a 
kormányhivatalok bármilyen vizsgálatot, hiszen a cégről szóló bírósági nyilvántartás ellenőrzése is 
elegendő lett volna ahhoz, hogy elkerülje a pontatlan tájékoztatást.

A közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény preambuluma szerint „állam olyan 
közszolgálatra alapozható, amely élvezi a társadalom közmegbecsülését, hatékony és 
költségtakarékos, demokratikus, pártsemleges, törvényesen működik, tagjai korszerű szakmai 



ismeretekkel rendelkeznek, Magyarország érdekeit és a közjót pártatlanul és hazaszeretettel 
szolgálják.”

A kormányzati igazgatásról szóló 2018. évi CXXV. törvény preambuluma szerint pedig, a törvény 
megalkotásának célja „a korszerű és hatékony kormányzati igazgatási szervezetrendszer 
kialakítása” volt.

Az általános közigazgatási rendtartásról szóló 2016. évi CL. törvény 4. §-a értelmében „A hatóság a
hatékonyság érdekében úgy szervezi meg a tevékenységét, hogy az az eljárás valamennyi 
résztvevőjének a legkevesebb költséget okozza, és - a tényállás tisztázására vonatkozó 
követelmények sérelme nélkül, a fejlett technológiák alkalmazásával - az eljárás a lehető 
leggyorsabban lezárható legyen.”

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Ön szerint hatékonyan működnek a kormányhivatalok? 

2) Ön szerint korszerű a kormányzati igazgatási szervezetrendszer, különös tekintettel arra, hogy 
jelen kérdésem által érintett ügyben egy egyszerű informatikai rendszer használata is felhívta volna 
a figyelmet a válaszuk pontatlanságára? 

3) Ön szerint sikerült a konkrét ügyet hatékonyan lezárni a tényállás tisztázására vonatkozó 
követelmények sérelme nélkül? 

4) Milyen szakmai ellenőrzést folytat a Miniszterelnökség az írásbeli kérdések megválaszolásakor 
és egyéb nyilatkozatok, dokumentumok közzétételekor? 

5) Foglalkozik-e ön, vagy a válaszadó államtitkára azokkal a dokumentumokkal, amelyeket 
aláírásukkal látnak el? 

6) Ön szerint mi a Miniszterelnökség dolga? Az hogy szakmai, vagy az, hogy politikai válaszokat 
adjon? 

7) Tekintettel arra, hogy a jelen kérdésem által érintett ügyben köztudottan hamis információkat 
adtak meg, előfordulhat-e, hogy más írásbeli válaszaik is hasonló módon pontatlanok voltak? 

8) Tekintettel a kérdésem által érintett konkrét ügyre, ön szerint hány olyan eljárást folytat le évente 
a kormányhivatal, amelyben ilyen alapvető hibákat ejtenek? 

9) A kormányhivatalok köztudottan drasztikus létszámhiánnyal küzdenek, a nyár folyamán több 
kormányhivatalban sem lehetet egyes, például jogosítvánnyal kapcsolatos, ügyeket elintézni. Ennek
a hiánynak az elsődleges forrása a kormányzati igazgatásról szóló törvény tavaszi hatálybalépése, 
amely a kormányhivatalok dolgozóit rendkívül hátrányosan érintette, hiszen eddig nekik járó 
szabadnapokat vett el tőlük és növelte a munkaóráik számát. Ön szerint a jelen kérdésemmel érintett
ügyben bekövetkezett hiba betudható-e a létszámhiánynak? 

10) Kérem továbbá, hogy a K/7157. számú írásbeli kérdésemre válaszolni szíveskedjék, a korábban 
idézett törvényhelyekben foglalt, szakmaiság és precizitás iránti követelmények megtartása mellett. 

Tisztelettel várom pontos válaszát.
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